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Der BLG AutoTerminal Bremerhaven zählt zu den größten Autohäfen der Welt. Rund 1,7 Millionen Fahrzeuge (2022) werden pro Jahr dort umgeschlagen. Hier erfolgten die Tests des Isabella-Systems.
The BLG AutoTerminal Bremerhaven is one of the largest car ports in the world. Around 1.7 million vehicles (2022) are handled there every year. This is where the tests of the Isabella system took place.
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Die Kommunikation zwischen dem Steuerungssystem und dem Personal am Autoterminal erfolgt per mobilen Apps. 
Communication between the control system and the staff at the car terminal takes place via mobile apps. A special location system was developed in the Isabella project to determine the vehicle locations.
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Michael Görges, Isabella-Projektleiter von BLG LOGISTICS, demonstriert den Multitouch-Tisch im Testeinsatz auf dem AutoTerminal Bremerhaven. Über dieses Medium lassen sich auch unterschiedliche simulationsbasierte Planungsszenarien darstellen.
Michael Görges, Isabella project manager of BLG LOGISTICS, demonstrates the multitouch table in test use at the BLG AutoTerminal. Different simulation-based planning scenarios can also be presented via this medium.
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In das Forschungsprojekt „Isabella“ waren auch Arbeitspsychologen involviert. Ein wichtiger Faktor sei auch gewesen, dass das Terminal-Personal bereits während der prototypischen Prüfungen des Systems in das Projekt eingebunden war. 
Industrial psychologists were also involved in the "Isabella" research project. Another important factor was that the terminal personnel were already involved in the project during the prototype tests of the system. Foto | Image: BLG/Sönke Denis
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Jedes Jahr laufen rund 1.000 Autoschiffe den AutoTerminal Bremerhaven an. Er verfügt über 9 Liegeplätze.
Every year, around 1,000 car ships call at the AutoTerminal Bremerhaven. It has 9 berths.
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Überwiegend auf der Schiene werden die entladenen oder zu verladenden Pkw transportiert. Der AutoTerminal Bremerhaven verfügt über 16 Gleisanschlüsse und Kopframpen.
[bookmark: _GoBack]Cars that have been unloaded or are to be loaded are mainly transported by rail. The AutoTerminal Bremerhaven has 16 railtracks and head ramps.
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